
Møteprotokoll

Utvalg: Storfjord Formannskap
Møtested: Storfjord rådhus
Dato: 27.01.2010
Tidspunkt: 09:00

Følgende faste medlemmer møtte:
Navn Funksjon Representerer
Hanne Braathen Leder STSP
Jan Kåre Pedersen Medlem
Inger Heiskel Medlem STAP
Arvid Lilleng Medlem

Følgende medlemmer hadde meldt forfall:
Navn Funksjon Representerer
Tor Erik Skoglund MEDL STSP

Følgende varamedlemmer møtte:
Navn Møtte for Representerer
Veronika Bakke Tor Erik Skoglund STSP

Merknader

Fra administrasjonen møtte:
Navn Stilling
Maar Stangeland Rådmann
Trond Roger Larsen Kontorsjef, møtte til sak 8/10
Anne Dalheim Etatsleder PLO og Brukertjeneste, møtte til 

sak 8/10
Erling Lund Konst. driftsjef, møtte til sak 8/10
May-Tove Lilleng Oppvekst- og kultursjef, møtte til sak 8/10
Gunnar F. Grundetjern Økonomisjef, møtte til sak 8/10
John Egil Ottosen Leder utviklingsavdelingen, møtte til sak 8/10
Maria Figenschau Hovedtillitsvalgt, møtte til sak 8/10
Marianne Langånes Hovedverneombud, møtte til sak 8/10
Klara Steinnes Sekretær
Sidsel H. Meyer Konsulent, møtte til sak 8/10



Forslag fra Hanne Braathen:
Sak 8/10 behandles først.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Underskrift:

Vi bekrefter med underskriftene våre at møteboka er ført i samsvar med det som ble vedtatt på 
møtet.

Hatteng, 27.01.2010

Inger Heiskel Jan Kåre Pedersen



 Saksliste

Utv.saksnr Sakstittel U.Off Arkivsaksnr
PS 1/10 Referatsaker formannskapet 27. januar 2010 2010/312

PS 2/10 Oppfølging investeringsbudsjett, bruk av ekstern 
konsulent. Framdrift

2010/330

PS 3/10 Forslag til ny hovedavtale fra 1.1.2010 -
31.12.2013 - uravstemning

2010/43

PS 4/10 Jordskjelvet på Haiti - økonomisk støtte 2010/329
PS 5/10 Rapportering politiske vedtak - formannskapet 2009/9696

PS 6/10 Strategikonferansen 2010 - debatthefte -
kommunesektoren ser mulighter

2009/9692

PS 7/10 Rådmannens arbeidsoppgaver i 2010 2010/325
PS 8/10 Arbeidstilsynets vedtak om pålegg - oppfølging 

av pålegg nr. 2
2009/9850

PS 1/10 Referatsaker formannskapet 27. januar 2010

Rådmannens innstilling
Sakene ble referert.

Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 27.01.2010 

Behandling:
Sakene ble referert.

Vedtak:
Sakene ble referert.

PS 2/10 Oppfølging investeringsbudsjett, bruk av ekstern konsulent. 
Framdrift

Rådmannens innstilling
Rådmannens oversikt over framdrift, samt vurdering av fortsatt bruk av valgt ekstern konsulent 
til større investeringsoppgaver tas til orientering



Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 27.01.2010 

Behandling:
Rådmannens innstilling ble tatt opp til votering.
Rådmannens innstilling ble vedtatt med 4 mot 1 stemme.

Vedtak:
Rådmannens oversikt over framdrift, samt vurdering av fortsatt bruk av valgt ekstern konsulent 
til større investeringsoppgaver tas til orientering

PS 3/10 Forslag til ny hovedavtale fra 1.1.2010 - 31.12.2013 - uravstemning

Vedlegg: A-rundskriv nr. 4/2009 fra KS.

Rådmannens innstilling

Storfjord kommune stemmer ja til ny Hovedavtale fra 1.1.2010 – 31.12.2013.

Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 27.01.2010 

Behandling:
Inger Heiskel erklærte seg inhabil.

Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.

Inger Heiskel tiltrådte møtet..

Vedtak:
Storfjord kommune stemmer ja til ny Hovedavtale fra 1.1.2010 – 31.12.2013.

PS 4/10 Jordskjelvet på Haiti - økonomisk støtte

Rådmannens innstilling
Storfjord formannskap gir kr. 5.000,- i økonomisk støtte til Røde Kors sitt arbeid med 
jordskjelvet på Haiti.



Tas fra formannskapets disposisjonskonto.

Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 27.01.2010 

Behandling:
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.

Vedtak:
Storfjord formannskap gir kr. 5.000,- i økonomisk støtte til Røde Kors sitt arbeid med 
jordskjelvet på Haiti.
Tas fra formannskapets disposisjonskonto.

PS 5/10 Rapportering politiske vedtak - formannskapet

Rådmannens innstilling
Rapportering politiske vedtak for 2008 til og med 01.11.2009 tas til orientering.

Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 27.01.2010 

Behandling:
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.

Vedtak:
Rapportering politiske vedtak for 2008 til og med 01.11.2009 tas til orientering.

Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 25.11.2009 

Behandling:
Forslag fra formannskapet:
Saken utsettes og sendes tilbake til formannskapet i januar 2010 med kommentarer fra 
rådmannen.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.



Vedtak:
Saken utsettes og sendes tilbake til formannskapet i januar 2010 med kommentarer fra 
rådmannen.

PS 6/10 Strategikonferansen 2010 - debatthefte - kommunesektoren ser 
mulighter

Rådmannens innstilling
Kommuneøkonomien

Innspill til spml 1: 
Dersom Staten øker terskel for detaljregulering; vil kommunene kunne få bedre frihetsgrader til 
å utforme sine tjenester ut fra lokale behov. Statlig regulering kan skje i form av 
målformuleringer og rammeforutsetninger heller enn i form av detaljerte retningslinjer.

Innspill til spml 2: 
Mer langsiktige betraktninger. Kommunene må anvise balanse i økonomiplanperioden; de
statlige overføringer skjer i et-årsrammer. Hvorfor?

Innspill til spml 3 og 4: 
De statlige kostnadsberegninger må være realistiske, basert på den standard som staten selv 
definerer. Særlig er det viktig at det for kommunale terskeltjenester er medtatt de 
terskelkostnader som faktisk foreligger. Alternativene til dette, vil kunne være at kommuner må 
slite med stor overkapasitet (som ikke er dekket), eller at tiltak må skjæres bort. I dag gir svaret 
seg ofte selv.

Samhandlingsreformen

I debattgrunnlaget vises det til tre sentrale utfordringer, og i spørsmål 5 spørres det om andre 
utfordringer.

Innspill til spml 5: 
To utfordringer

 A: Hvordan samhandlingsreformen kan iverksettes innenfor en helhetlig lokal 
 behandlingskjede; dvs godt integrert, til beste for innbyggerne.

 B: Med vekt på langsiktighet og forebygging. Dette vil tilsi at andre kommunale tjenester 
 inkluderes i arbeidet.

Innspill til spml 6: 
Legge stort trykk i at kommuner engasjerer seg tidlig i reformen, dvs aktiv mot kommunesektor, 
for at kommunene skal ta kommandoen og gi de sentrale premisser.

Arbeidsgiverpolitiske utfordringer – hovedtariffoppgjøret 2010

Innspill til spml 7:
Antall eldre vil øke kraftig, og behovet for arbeidskraft i omsorgsyrkene vil bli stor i kommune-
norge.  Lønn til fagarbeidere og sykepleiere må gis en markant økning, noe som også innebærer 
større status med å utdanne seg innen dette området.  Lønnsutviklingen i lønnsstigen virker 



svært uheldig, da en fagarbeider kun går opp ca 7.000 kroner etter å ha jobbet 8 år i stillingen.  
Samme tendensen ligger til grunn også i sykepleierstigen.  En større lønnsutvikling mellom 0 - 4 
og 8 år, vil bidra til å beholde fagarbeiderne i jobb.
En stor pott til lokale forhandlinger – gjerne på størrelsen som i 2008 – gir bedre lokale 
muligheter for å beholde arbeidskraft der rekrutteringen er kritisk.
Ordningen med utdanningsvikariat for å styrke kompetansen til de ansatte, er et meget 
interessant tiltak for å beholde arbeidskraften.
Bør vurdere økte ubekvemssatser i høytidene for turnusarbeid – særlig jul- og nyttårsaften.  
Erfaring viser at det oppstår stadig egenmeldt sykefravær blant de som har vakter disse dagene.
Satsing på lærlingeordningen må prioriteres, og midler til stimulering videreføres og økes. 
Muligheten for lokal nemndsbehandling av 4.A.2 og 3.4.2-forhandlinger bør avskaffes.

Innspill til spml 8:   
Kan ikke se at oppbyggingen av dagens lønnssystem i seg selv bidrar til lønnsforskjeller mellom 
kjønnene.  Dersom man sammenligner gruppene seg i mellom, så må likelønn skje ved å sentralt 
øke særskilte grupper fremfor andre.  Dette har skjedd før ved at lærerne har fått en helt annen 
lønnsutvikling enn høyskolegruppene ellers, jfr. skolepakkene i sin tid.

Innspill til spml 9: 
Deltidsstillinger oppstår særlig som følge av turnusordningene og begrensningene i 
arbeidsmiljøloven.  Små helgestillinger må til for å få turnusen til å gå opp, og på den måten 
tilfredsstille lovens bestemmelser om arbeid 2. og 3. helg.
Her må man utvikle alternative turnusordninger som gir rom for å redusere uønsket deltid.
Det synes imidlertid være en umulig oppgave å blir kvitt deltidsstillinger fullstendig.  Det er 
ikke økonomi til å øke bemanningen med kun hele stillinger hver gang.

Innspill til spml 10: 
Ingen innspill

Innspill til spml 11: 
KS bør legge arbeide for at fagmiljøer kan etableres også for små enheter, da ved at det kan 
synliggjøres eksempler på at stort ikke alltid er best. Finne fram til konkrete eksempler på dette.
Det kan være en myte at stort alltid er godt, og at man må søke fra smått til stort. Ved å 
stimulere og lære bl a folkevalgte betydningen av gode miljø, gjennom en aktiv 
arbeidsgiverpolitikk, vil ansatte i små kommuner kunne gis forståelse av at veien ikke trenger å 
være fra liten til stor.

Innspill til spml 12:
At begge parter evner å lytte er en viktig forutsetning. Det skaper likevektighet mellom 
partnerne.

Innspill til spml 13: 
Gode program med konkret innhold som er lette å operere av brukere. Stor sikkerhet i 
programmene

Innspill til spml 14:
Det viktigste hinderet eller utfordringen er språket.  I mange kommunale tjenester er 
kommunikasjon med brukerne nødvendig, og da må man kunne forstå hverandre.  Særtiltak for 
å raskt lære seg norsk språk bør vurderes.  Kompetansetiltak bør komme inn for å rekruttere 
innvandrere til for eksempel omsorgsyrket (teori og lærlingeplasser).  Kan man innføre/tillate 
for-fordeling av innvandrere ved ellers like tilsettingsvilkår?  



Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 27.01.2010 

Behandling:
Tilleggsforslag fra formannskapet:
Innspill til spørsmål 2:
Det er uholdbart at staten forandrer på forutsetninger underveis, jf. tilskudd ressurskrevende 
brukere. Det må være lengre forutsigbarhet i rammeoverføringer.

Rådmannens innstilling med tilleggsforslaget ble enstemmig vedtatt.

Vedtak:
Kommuneøkonomien

Innspill til spml 1: 
Dersom Staten øker terskel for detaljregulering; vil kommunene kunne få bedre frihetsgrader til 
å utforme sine tjenester ut fra lokale behov. Statlig regulering kan skje i form av 
målformuleringer og rammeforutsetninger heller enn i form av detaljerte retningslinjer.

Innspill til spml 2: 
Mer langsiktige betraktninger. Kommunene må anvise balanse i økonomiplanperioden; de 
statlige overføringer skjer i et-årsrammer. Hvorfor?
Det er uholdbart at staten forandrer på forutsetninger underveis, jf. tilskudd ressurskrevende 
brukere. Det må være lengre forutsigbarhet i rammeoverføringer.

Innspill til spml 3 og 4: 
De statlige kostnadsberegninger må være realistiske, basert på den standard som staten selv 
definerer. Særlig er det viktig at det for kommunale terskeltjenester er medtatt de 
terskelkostnader som faktisk foreligger. Alternativene til dette, vil kunne være at kommuner må 
slite med stor overkapasitet (som ikke er dekket), eller at tiltak må skjæres bort. I dag gir svaret 
seg ofte selv.

Samhandlingsreformen

I debattgrunnlaget vises det til tre sentrale utfordringer, og i spørsmål 5 spørres det om andre 
utfordringer.

Innspill til spml 5: 
To utfordringer

 A: Hvordan samhandlingsreformen kan iverksettes innenfor en helhetlig lokal 
 behandlingskjede; dvs godt integrert, til beste for innbyggerne.

 B: Med vekt på langsiktighet og forebygging. Dette vil tilsi at andre kommunale tjenester 
  inkluderes i arbeidet.

Innspill til spml 6: 
Legge stort trykk i at kommuner engasjerer seg tidlig i reformen, dvs aktiv mot kommunesektor, 
for at kommunene skal ta kommandoen og gi de sentrale premisser.



Arbeidsgiverpolitiske utfordringer – hovedtariffoppgjøret 2010

Innspill til spml 7:
Antall eldre vil øke kraftig, og behovet for arbeidskraft i omsorgsyrkene vil bli stor i kommune-
norge.  Lønn til fagarbeidere og sykepleiere må gis en markant økning, noe som også innebærer 
større status med å utdanne seg innen dette området.  Lønnsutviklingen i lønnsstigen virker 
svært uheldig, da en fagarbeider kun går opp ca 7.000 kroner etter å ha jobbet 8 år i stillingen.  
Samme tendensen ligger til grunn også i sykepleierstigen.  En større lønnsutvikling mellom 0 - 4 
og 8 år, vil bidra til å beholde fagarbeiderne i jobb.
En stor pott til lokale forhandlinger – gjerne på størrelsen som i 2008 – gir bedre lokale 
muligheter for å beholde arbeidskraft der rekrutteringen er kritisk.
Ordningen med utdanningsvikariat for å styrke kompetansen til de ansatte, er et meget 
interessant tiltak for å beholde arbeidskraften.
Bør vurdere økte ubekvemssatser i høytidene for turnusarbeid – særlig jul- og nyttårsaften.  
Erfaring viser at det oppstår stadig egenmeldt sykefravær blant de som har vakter disse dagene.
Satsing på lærlingeordningen må prioriteres, og midler til stimulering videreføres og økes. 
Muligheten for lokal nemndsbehandling av 4.A.2 og 3.4.2-forhandlinger bør avskaffes.

Innspill til spml 8:   
Kan ikke se at oppbyggingen av dagens lønnssystem i seg selv bidrar til lønnsforskjeller mellom 
kjønnene.  Dersom man sammenligner gruppene seg i mellom, så må likelønn skje ved å sentralt 
øke særskilte grupper fremfor andre.  Dette har skjedd før ved at lærerne har fått en helt annen 
lønnsutvikling enn høyskolegruppene ellers, jfr. skolepakkene i sin tid.

Innspill til spml 9: 
Deltidsstillinger oppstår særlig som følge av turnusordningene og begrensningene i 
arbeidsmiljøloven.  Små helgestillinger må til for å få turnusen til å gå opp, og på den måten 
tilfredsstille lovens bestemmelser om arbeid 2. og 3. helg.
Her må man utvikle alternative turnusordninger som gir rom for å redusere uønsket deltid.
Det synes imidlertid være en umulig oppgave å blir kvitt deltidsstillinger fullstendig.  Det er 
ikke økonomi til å øke bemanningen med kun hele stillinger hver gang.

Innspill til spml 10: 
Ingen innspill

Innspill til spml 11: 
KS bør legge arbeide for at fagmiljøer kan etableres også for små enheter, da ved at det kan 
synliggjøres eksempler på at stort ikke alltid er best. Finne fram til konkrete eksempler på dette.
Det kan være en myte at stort alltid er godt, og at man må søke fra smått til stort. Ved å 
stimulere og lære bl a folkevalgte betydningen av gode miljø, gjennom en aktiv 
arbeidsgiverpolitikk, vil ansatte i små kommuner kunne gis forståelse av at veien ikke trenger å 
være fra liten til stor.

Innspill til spml 12:
At begge parter evner å lytte er en viktig forutsetning. Det skaper likevektighet mellom 
partnerne.

Innspill til spml 13: 
Gode program med konkret innhold som er lette å operere av brukere. Stor sikkerhet i 
programmene



Innspill til spml 14:
Det viktigste hinderet eller utfordringen er språket.  I mange kommunale tjenester er 
kommunikasjon med brukerne nødvendig, og da må man kunne forstå hverandre.  Særtiltak for 
å raskt lære seg norsk språk bør vurderes.  Kompetansetiltak bør komme inn for å rekruttere 
innvandrere til for eksempel omsorgsyrket (teori og lærlingeplasser).  Kan man innføre/tillate 
for-fordeling av innvandrere ved ellers like tilsettingsvilkår?  

PS 7/10 Rådmannens arbeidsoppgaver i 2010

Rådmannens innstilling
Rådmannens oversikter over arbeidsoppgaver tas til orientering, med de forutsetninger som 
rådmannen har vist til i saksframstillingen.

Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 27.01.2010 

Behandling:
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.

Vedtak:
Rådmannens oversikter over arbeidsoppgaver tas til orientering, med de forutsetninger som 
rådmannen har vist til i saksframstillingen.

PS 8/10 Arbeidstilsynets vedtak om pålegg - oppfølging av pålegg nr. 2

Rådmannens innstilling
1. Storfjord formannskap tar saken til orientering.
2. Storfjord formannskap sak 23/09, pkt. 3 oppheves. 
3. Prosessen med å rekruttere ny rådmann starter fra det tidspunkt rådmannen selv sier opp 

sin stilling i Storfjord kommune.

Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 27.01.2010 

Behandling:
Forslag fra Arvid Lilleng:
Inger Heiskel erklæres inhabil og fratrer i behandling i sak 8/10.
Varamann Terje Malin tiltrer møtet.

Inger Heiskel fratrådte møtet under behandling av habilitetsspørsmålet.

Forslaget fra Arvid Lilleng ble tatt opp til votering.
Forslaget ble forkastet med 3 mot 1 stemme.



Inger Heiskel ble erklært habil.

Inger Heiskel tiltrådte møtet.

Forslag fra Veronika Bakke og Arvid Lilleng:
Saken ankes til kommunestyret.

Forslag fra Inger Heiskel:
Saken oversendes kommunestyret til et ekstramøte i mars 2010.
Saken er ikke realitetsbehandlet i dagens møte 27.01.2010.

Veronika Bakke og Arvid Lilleng trakk sitt forslag.

Forslaget fra Inger Heiskel ble enstemmig vedtatt.

Vedtak:
Saken oversendes kommunestyret til et ekstramøte i mars 2010.
Saken er ikke realitetsbehandlet i dagens møte 27.01.2010.


